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摘要 目的  

探讨IL-18对Lewis肺癌小鼠移植瘤生长及移植瘤细胞凋亡的作用。  

方法  

复制Lewis肺癌小鼠模型16只,随机分为IL-18治疗组与荷瘤模型组,每组8只,分别予IL-18、生理盐水于接种第7日起每日1次腹腔注

射,连续7次。观察IL-18对小鼠健康状况、移植瘤变化的影响,并用TUNEL方法检测其对移植瘤细胞凋亡的作用。  

结果  

IL-18对小鼠健康状况无明显影响, 对移植瘤的生长有抑制作用,肿瘤抑制率为75%,对移植瘤细胞的凋亡有促进作用。  

结论  

IL-18可通过促进肿瘤细胞凋亡等途径对Lewis肺癌产生抑制作用,有望成为肺癌治疗的新策略。  

服务

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

E-mail Alert 

RSS

作者相关文章

杨 升

卢辉山

陈湘琦

林挺岩

李志鹰

康明强

关键词： IL-18   肺癌   移植瘤   凋亡      

Abstract： Objective  

To investigate the effect of IL-18 on growth and apoptosis of Lewis lung cancer xenograft growth in C57BL/6 

mice. 

Methods 

C57BL/6 mice implanted with Lewis lung cancer cells were randomly divided into two groups: IL-18 treatment 

group and bearing tumor model group. Seven days after tumor implantation, IL-18 and saline were given by 

intraperitoneal injection daily for 7 days. All the animals health status were monitored, the volume and weight of 

subcutaneous tumors were measured, the xenografts TUNEL was used to assess apoptotic index of tumor cells in 

the xenografts. 

Results 

IL-18 effectively inhibits the growth of xenografts by 75% and induces apoptosis of tumor cells in the xenografts 

while no significant effect on the health situation of animals was observed. 

Conclusion 

IL-18 maybe inhibits the growth of Lewis lung cancer by inducing apoptosis of tumor cells and it may be a 

potential novel therapy for Lewis lung cancer. 
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